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Onderwerp: Procesvoorstel voor het maken van een actueel beleidsplan voor de openbare 

verlichting in de gemeente. 
 
 
Aan de raad, 
 
Gevraagde beslissing: 
In te stemmen met het bijgevoegde procesvoorstel dat leidt tot een medio 2019 aan de raad voor te leggen 
voorstel voor digitaal beeldend beleid openbare verlichting. 

 
Inleiding 
 
De gemeente Barneveld heeft nu een beleidsplan openbare verlichting voor de periode 2011-2015. De 
ontwikkelingen op het gebied van techniek en qua inzicht zijn dermate relevant dat het gerechtvaardigd is 
om een nieuw beleidsplan op te stellen waarin al deze aspecten aan bod komen in plaats van alleen een 
update van het huidige beleidsplan. 
 
Nu bepaalt niet alleen het licht van de straatlantaarns het beeld buiten op straat. Ook andere lichtbronnen 
als reclameverlichting, aanstraalverlichting, verlichting van sportvelden, bedrijven e.d. bepalen het beeld 
buiten op straat. Deze lichtbronnen zijn vaak niet van de gemeente. Maar we mogen er wel wat van vinden 
en over zeggen.  
 
We stellen daarom voor om beleid op te stellen voor al het licht in de openbare ruimte (LIOR). Daarbij wordt 
geen wijzend vingertje geheven naar de andere lichtbroneigenaren, maar wordt afstemming gezocht om met 
elkaar een sfeervolle en leefbare openbare ruimte te creëren. Tevens kiezen we ervoor om een digitaal 
beeldend beleid te maken zodat we digitaal met beelden kunnen laten zien welke keuzes we maken. Zo is 
het voor alle partijen duidelijk wat ons beleid is. 
 

Aanpak 
 
Om te komen tot een goed afgewogen beleidsplan is het belangrijk om zoveel intern als extern draagvlak te 
creëren. Verlichting kun je alleen ervaren en zien als het donker is. In de zomermaanden speelt openbare 
verlichting nauwelijks een rol en wordt er door inwoners en andere partijen anders tegen aangekeken. Het is 
niet juist om nu in de lichte maanden van het jaar te vragen naar de beleving van verlichting in de openbare 
ruimte. Daarom zal in het najaar met onderstaande stappen gestart worden. 
 
1) Bijeenkomst interne collega’s aanpalende beleidsvelden als Ruimtelijke Ontwikkeling, Toerisme, Sport, 

Monumenten, Milieu etc. Er zal gesproken worden over licht en de effecten. Ook wordt besproken hoe 
licht/donker in de bestaande werkzaamheden geïntegreerd kan worden. Welke ontwikkelingen spelen 
er en waar moeten we op letten. 

 
2) Bijeenkomst en bezoek diverse locaties in de gemeente met de Jongerenraad. Deze hebben een aantal 

locaties aangegeven waarvan ze vinden dat het niet veilig is. Door gezamenlijk in gesprek te gaan 
worden de standpunten van het huidige beleid besproken, de effecten van licht besproken en de 
wensen en verwachtingen van de jongeren meegenomen.  

 
Vooruitlopend op deze stap hebben we een afspraak gemaakt met de Jongerenraad om hun advies toe 
te lichten. Daarnaast bekijken wij op dit moment de meest urgente plekken uit het advies om te 
beoordelen of het nodig is op dit moment en vooruitlopend op het nieuwe beleid maatregelen te nemen.  

 
3) Bijeenkomst en bezoek diverse locaties in de gemeente met alle Verenigingen voor Plaatselijk Belang. 

Door eerst meer over licht en de effecten te vertellen en daarna buiten te gaan kijken, kunnen we goed 
proeven wat er echt nodig is en wat niet. 

 
4) Online onderzoek inwoners, verenigingen en ondernemers. Zo kan aan alle belanghebbenden 

gevraagd worden wat zij belangrijk vinden en hoe ze het nu ervaren. 
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5) Aan de hand van de bijeenkomsten wordt de input verwerkt in de uitgangspunten. Deze worden 

vervolgens met de wethouder besproken. Zo is een eerste richting van het beleid duidelijk. 
 
6) Bezoek diverse locaties in de gemeente door wethouder en het college. We bezoeken dezelfde locaties 

als met de Jongerenraad en Plaatselijk Belang zijn bezocht. 
 
7) Opstellen globale uitgangspunten beleid licht in de openbare ruimte. 
 

Naar aanleiding van alle input die we van de partijen hebben ontvangen, stellen we de concept kaders 
op. 

 
8) Bezoek diverse locaties in de gemeente door betrokken raadscommissie. Zo wordt afgetast wat ze van 

de beleidsuitgangspunten zullen vinden, wat van het licht buiten en wat er anders kan. 
 
9) Opstellen van een digitaal beeldend beleid waarin met foto’s wordt uitgelegd wat het standpunt van de 

gemeente is ten aanzien van de diverse thema’s. 
 
Voorbeelden:  
https://borger-odoorn.beeldendbeleid.nl 
https://www.lichtinoverbetuwe.nl 
 
Door al deze stappen betrekken we de partijen die ons kunnen voeden met praktijkervaringen. Gezamenlijk 
wordt bekeken waar knelpunten zijn en hoe die opgelost kunnen worden, waarbij we de uitgangspunten 
helder hebben. 
 
Zoals al is aangegeven is verlichting alleen in de donkere uren van de dag te bekijken en kunnen we dan 
pas een goed beeld hebben van de effecten en de omgeving. Daarom gaan we in het najaar 2018 aan de 
slag met bovengenoemde proces. Het streven is om dan in de loop van 2019 het nieuwe beleid vast te laten 
stellen. 
 
 
 
 Burgemeester en wethouders van Barneveld, 
 de secretaris, de burgemeester, 
 H.F.B. van Steden dr. J.W.A. van Dijk 
 
 
 


